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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezik-e a NMP kibocsátási határértékét a nyugati 
szabályozáshoz igazítani?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Átlátszó nevű internetes portál írta meg, hogy kikérték Göd város és a Samsung gyár 2021-es és
2022-es  évre  vonatkozó  légszennyezettségi  adatait,  amelyek  időközben  az  Országos
Környezetvédelmi Információs Rendszerbe is felkerültek.

Ezen adatokból kiderült, hogy a 2018-as évhez képest a szén-dioxid mennyisége a hétszeresére nőtt,
a magzatkárosító NMP (N-metil-2-pirrolidon) oldószerből pedig 2019 és 2022 között összesen 88
tonna került a levegőbe Gödön. Az adatokból látható, hogy az NMP esetében 2021-ben kiugróan
magas volt a kibocsátás, ebben az évben 81,468 tonna.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• A környezetvédelemért felelős miniszterként Ön szerint elfogadható az az eljárás, hogy a 
Pest Vármegyei Kormányhivatal a Samsung gödi gyárának esetében először 150 mg/m3 
kibocsátási határértéket állapított meg az NMP esetében, és csak 2023 decemberében 
korrigálta a hibát, és változtatta a határértéket 2 mg/m3re? Ki vállalja a politikai és 
szakmai felelősséget ezért a súlyos mulasztásért?  

• Tervezike szigorítani az NMP kibocsátási határétét a német mintát követve (1 mg/m3)?
• Milyen konkrét lépéseket tervez a kormány, hogy a hatóságok végre megfelelően ellássák a

szerepüket?  Az erőltetett iparosítási folyamat és az akkumulátorgyártással megjelenő új 
technológiák miatt fellépő extra feladatok ellátásához milyen új szakmai és forráshátteret 
biztosítanak a hatóságoknak? Milyen garanciákat terveznek beépíteni a hatóság 
működésbe, mely annak független és hatékony működését garantálja?

Válaszát előre is köszönöm!

Üdvözlettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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